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Forsiden:
Dette års FMI-Træf var henlagt 
til Hirtshals hvor Hirtshals Fir
ma Sport var værter.
Træffet bød på masser af 
idrætsaktiviteter for de 220 del
tagere, men der blev også tid til 
at nyde den vestjyske natur på 
vandreture.
Foto. Alice Rasmussen.

oynspunKT

Fremtidens idræt
Storm P. sagde engang: Det er svært at spå - især om fremtiden. Alligevel skal der her 

gives et bud på hvordan dansk idræt vil udvikle sig i 90’erne. I disse år kan man in
denfor dansk idræt påvise en række karakteristiske udviklingstræk som alle idrætsle

dere - også lederne i DFIF - skal være opmærksomme på, for at kunne være med i kam
pen om kroppen.

Konkurrencen om idrætskunderne vil skærpes i de kommende år. Allerede nu er det en 
erklæret målsætning for Danske Gymnastik- og Idrætsforeninger (DGI), at de vil profilere 
sig overfor Danmarks Idræts-Forbund (DIF), og fremstå som et reelt alternativ. På sin side 
har DIF valgt at styrke sig overfor omgivelserne ved at fusionere med Danmarks Olympi
ske Komité (DOK).

Konkurrencen vil forplante sig til de lokale idrætsforeninger. Det kræver derfor en nyori
entering af idrætsforeningerne mod andre målgrupper, for blot at fastholde medlemstal
lene. Sammensætningen af befolkningen ændres markant de kommende år. Gruppen af 
midaldrende og ældre vil i fremtiden udgøre en stadig større del. Derfor skal idrætsfore
ningerne udvikle nye stævne- og turneringsformer og idrætstræf for disse aldersgaipper, 
hvor der udover det idrætslige, også indgår et socialt og kulturelt element i samværet.

Her har DFIF en fordel. Som en mindre organisation med kort afstand ud til fonnændene, 
har DFIF lettere ved at påvirke udviklingen lokalt. Firmaidrætten skal satse på familieidræt, 
virksomhedskultur og ældreidræt, og aktiviteterne skal indrettes, så folk har mulighed for 
selv at vælge tid og sted. DIF har som paraplyorganisation for 54 specialforbund vanske
ligt ved at få forbundene til at ændre kurs, og det nye DGI har mange traditioner fra de to 
gamle organisationer med i lasten, og skal først nu forsøge at finde fælles fodslag.

Idrættens hovedorganisationer nyder i disse år godt af folks stigende spillelyst. Tips- og 
lottopengene flyder i rigelige mængder, men intet tyder på, at det også vil være tilfældet i 
fremtiden. Både centralt og lokalt, vil der tilflyde idrætten stadig færre offentlige midler i 
form af færre kommunale tilskud via folkeoplysningsloven.

Det betyder et pres på privat finansiering af idrætstilbud. Idrætskunderne vil allerede nu 
gerne selv betale, men lederne skal huske, at kunderne kun vil betale for kvalitet. Færre 
offentlige midler byder også et pres på private sponsorer, men der skal mere end idræt 
til at udløse sponsorpenge i fremtiden. Hvis idrætten derimod indgår som et delelement i 
en større begivenhed, for eksempel en festival, vil private sponsorer i højere grad fristes 
til at yde støtte.

Michael Andersen. 
Lektor, Inst. for Idræt, Odense Universitet.
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Firmaidræt Tips & lotto

Loft over tilskud taget 
ud af forslag til ny 
tips- og lottolov.
Ny byggefond skal 
sætte skub i idræts- 
byggeriet.

A f  John Thrane

Efter flere måneders for
handlinger og utallige 
skitser til en ny fordeling 

af tips- og lottomillionerne, har 
alle Folketingets partier - med 
undtagelse af Fremskridtspartiet 
- indgået forlig.

I følge socialdemokratiets 
idrætspolitiske ordfører, Peter 
Sass, der har været en af arki
tekterne bag det brede forlig, 
sigter politikerne mod en en
delig vedtagelse af loven om
kring den 1. juni.

Idrætten tabt 
procentandele

Ideen med et loft over hvor 
meget overskuds- og omsæt
ningsmodtagerne kunne få fra 
Tipstjenesten er taget væk. 
Idrættens Fællesråd påpegede, 
at man med et loft over indtje
ningsmulighederne fjernede et 
vigtigt incitament til at drive 
Dansk Tipstjeneste som en giv
tig forretning, og det argument 
bøjede politikerne på Christi
ansborg sig for.

I forhold til tidligere forslag 
har idrætten mistet procentan
dele. Idrættens andel af Tips
tjenestens overskud er gået fra 
68,5 % ned til 63 %. På grund 
af den stigende omsætning be
tyder det dog en stigning fra

403 mio. kr. i 1992/93 til 444 
mio. kr. næste år. Tilskuddet til 
Team Danmark og Danmarks 
Olympiske komite nedsættes 
fra 2,5 % til 1,4 %, maksimalt 55 
mio. kr.

Byggefond
For overskudsmodtagerne, 

der blandt andet tæller idræt
tens organisationer, er 1992-93 
et atypisk tips- og lottoår, fordi 
den gamle lov gælder frem til 
den nye lovs vedtagelse. Et vig
tigt element i det politiske for
lig om en ny fordelingsnøgle, 
var derfor etableringen af en 
byggefond, der med driftsga
rantier skal støtte idrætsbyggeri 
og oprettelsen af væresteder og 
klublokaler.

Idrættens Fællesråd indsky
der et engangsbeløb på mellem 
100-150 mio. kr. som startkapi
tal, og Dansk Ungdoms Fælles
råd (DUF) indskyder tilsvarende 
et beløb på mellem 20-30 mio. 
kr. Byggefonden er hvert år 
lovmæssigt sikret et tilskud på 
6 % af Tipstjenestens overskud. 
Med den nuværende omsæt
ning giver der ca. 43 mio, kr. til 
fonden i 1993/94.

Byggefonden skal støtte 
idrætsbyggeri, og hermed for
stås såvel udendørs som in
dendørs anlæg, og såvel nyop
førelser som renovering af 
eksisterende anlæg. Med “være- 
steder’Vklublokaler forstås lo-

B U S IN E S S
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kaler, der enten kan være 
bundet til en enkelt sektor, 
f.eks. ungdomsvirksomhed, 
musik, dans, eller som kan be
nyttes på tværs til gavn for det 
lokale kulturliv, som det hed
der i betænkningen.

Midlerne fordeles af fondens 
bestyrelse på syv personer. Én 
fra hver af de tre idrætsorgani
sationer, DIF, DGI og DFIF. 
Dansk Ungdoms Fællesråd får 
én plads og de sidste tre med
lemmer udpeges af Kulturmini
steren. En repræsentant for 
Kommunernes Landsforening 
bliver tilforordnet bestyrelsen.

Kulturen den store vinder
De helt store vindere i spil

let om tips- og lottomillionerne 
blev kulturministeriet, de hu
manitære organisationer, folke
oplysningsforbundene og fri
luftslivet. Kulturen blev 
topscorer med en fordobling af 
tilskuddet til ialt 183 mio. kr. 
Kulturen er med på omsæt
ningsandelen med 105 mio. kr., 
og som overskudsmodtager får 
kulturen sammen med under
visningsministeriet 78 mio. kr. 
Helt ny i modtagerkredsen er 
folkeoplysningsforbundene 
med 37 mio. kr.

Fordelingsnøgle tips- og lottolov

Overskudsnrødtagere 1991/92 1993/94
% mio. kr. % mio.kr.

Idræsfornial 68,5 403,5 63,0 444

Almen kultur 
Undervisnings- og 
Kulturministeriet 7,0 41,2 11,1 78,0

Ungdomsformål
(DUF) 16,1 94,8 14,2 100

Fri luftsorg. 3,4 20,0 5,7 40,0

Byggefond 
Idrætsanlæg og
væresteder m.m. 6,0 43,0

Omsætningsmodtagere 1991/92 1993/94
% mio. kr. % mio.kr.

Team DK og DOK 2,5 54,0 2,5 55,0

Hestesport og 
brevduerne 0,5 21,0 0,4 19,0

Humanitære org. 3,0 124,0 3,0 141,0

Almenvelgørende
formål

- 29,5 1,4 66,0

Folkeoplysning * - 0,8 37,0

Almen kultur overløb 49,0 2,0
+
overløb

105,0
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Formandsmøde Firmaidræt

Firmaidræt under udvikling
Tekst & foto. John Thrane

Firmaidræt under udvikling, 
og ikke afvikling. Det var 
overskriften da Bent Sten- 

dorf og Kurt Petersen fra DFIF’s 
strukturgruppe, tog hul på de
batten omkring en ny struktur 
for forbundets Idrætsafdeling 
(IA). Op til mødet var IA’s be
styrelse fremkommet med et al
ternativt oplæg, og så var banen 
kridtet op til en livlig og saglig 
debat, som viste hvilken vej 
strømpilen vendte for struktur
gruppens videre arbejde.

Hellige køer
Da strukturgruppen sidste år 

på opfordring af forbundsstyrel
sen tog fat på en kulegravning 
af IA’s arbejde, var gmppen klar 
over, at man her rørte ved nogle 
af de hellige køer i forbundet. 
Tema-dagene i Fredericia afs
lørede store forskelle mellem 
IA’s arbejdsform og formænde- 
nes ønsker, og debatten om en 
ny IA-struktur har været følel
sesladet.

Strukturgruppen brugte efte
råret til at bearbejde de ind
komne forslag, og det nye år er 
brugt til høring hos IA’s besty
relse og blandt brugerne, lige
som forslaget i marts måned var 
til høring på formandsmøder i 
de tre landsdele.

Liberale regler
Strukturgruppen har primært 

haft to mål. Det første har været 
at inddrage sammenslutnin
gerne tættere i beslutningspro
cesserne på idrætsårsmøder og 
til landsstævner. Sammenslut
ningerne skal have det fulde 
ansvar for afviklingen af lands-

stævnerne, og forbundets op
gave bliver så mere at servicere 
omkring forberedelserne.

Et andet mål har været mere 
fleksible regler for afviklingen 
af kreds- og landsstævner, samt 
at styrke idrætsaktiviteterne i 
landsdelene gennem større 
stævneaktivitet. Der skal gøres 
plads til ændringer fra år til år, 
således at mindre sammenslut
ninger også får mulighed for at 
arrangere landsstævner, evt. i 
samarbejde med andre sam
menslutninger.

Samtidig tilstræbes en afvik
lingsform til kredsstævnerne, 
der giver deltagerne mere end 
én kamp, ligesom et landsdels
tævne også skal kvalificere til 
deltagelse i et landsstævne. Her 
sigter man til de idrætter som 
er “tynde” i visse landsdele. Ved 
at afholde ét landsdelsstævne i 
stedet for flere kredsstævner, 
hæves den sportslige værdi.

Den overordnede struktur 
foreslås inddelt i:

- et idrætsudvalg der skal be
stå af 3 personer, og som træ
der i stedet for den nuværende 
bestyrelse for IA. Udvalget væl
ges på forbundets rep. møde, 
og får tilknyttet en konsulent.

- et idrætsårsmøde, hvor 
kredse og sammenslutninger 
stiller med én repræsentant,

som vælger en idrætsleder for 
hver af de 10 idrætsgrene.

- oprettelsen af tre lands
delsudvalg, der skal varetage 
landsdelsstævnerne.

Idrætsleder afløser 
sektionerne

Idrætssektionerne hvor der 
nu sidder tre personer, afløses 
af en idrætsleder, der skal 
rådgive og vejlede i forbindelse 
med landsstævner, indgå i jury
udvalg og være bindeled til an
dre organisationer. Til lands- 
stævnerne oprettes en såkaldt 
fagspecialistgruppe, med to 
kvalificerede personer fra den 
arrangerende sammenslutning. 
Kontinuiteten skal sikres med 
en fjerde person, som har været 
med til at arrangere det fore
gående landsstævne. Til spørgs
målet om finalestævner, for at 
gøre landsstævnerne mindre, 
meldte formændene klart ud: 
Nej tak til finalestævner i fir
maidrætten. Vi laver breddeid
ræt, så vi skal arbejde på at få 
så mange som muligt med til 
landsstævnerne, sagde for
mændene.

Alternativt oplæg
IA’s oplæg blev fremlagt af 

Jan Reinhold og Tage Brostrøm, 
der begrundede oplægget med,

Tre a f hovedpersonerne i 
debatten om ny IA-struktur.
Fra venstre Bent Stendorf, Tage 
Brostrøm og Jan Reinhold.

at de ikke følte at strukturgrup
pen havde lyttet nok til IA’s øn
sker. Oplægget var på mange 
punkter sammenfaldende med 
strukturgruppens, men IA øn
skede dog, at der oprettes id
rætsafdelinger til afløsning af id
rætssektionerne som vi kender 
dem idag. De skal have større 
råderum, og bestå af mindst 3 
personer, der vælges på DFIF’s 
rep. møde efter indstilling af 
årsmøderne.

Grønt lys for Idrætsudvalg
Begge forslag blev debatte

ret under et. Med hensyn til 
den overordnede struktur, var 
der bred enighed om at oprette 
et selvstændigt Idrætsudvalg på 
linie med forbundets Aktivitets- 
og Uddannelsesudvalg. Udval
get skal bestå af tre personer, 
alle valgt på forbundets rep.- 
møder. Det ville hjælpe med at 
koordinere de tre udvalgs ar
bejde bedre.

I den forbindelse bragte Leo 
Hartvigsen fra Frederiksværk 
Familie og Firma Sport et nyt 
forslag frem: Et koordinerende 
udvalg der skal samordne ud
dannelses-, aktivitets- og id
rætsudvalgets arbejde, men det 
forslag fandt ingen genklang.

Delt i øst-vest
Spørgsmålet om én eller tre 

idrætsleder(e) delte formænd
ene i to grupper.

Flere var af den mening, at 
strukturgruppens forslag med 
blot én idrætsleder til hver id
rætsgren ikke kunne bære. Ar
bejdsbyrden ville blive for stor 
for en person, og hvor skulle
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Firmaidræt Formandsmøde

nyudviklingen komme fra, 
sagde Leo Hartvigsen, der helst 
så, at man beholdt idrætssekti
onerne med mindst tre perso
ner i hver idrætsgren.

Formanden for Nordjyllands 
Amtskreds, Thorkil Carlsen, 
mente derimod, at sammen
slutningerne helt kunne und
være idrætssektionerne.

- Vi vil gerne køre lands- 
stævnerne selv. Det er et ønske 
fra os i Nordjylland, og vi kan 
ikke se, at sektionerne gør no
get arbejde som vi ikke selv 
kunne gøre, sagde Thorkil Carl
sen.

Kurt Petersen fra struktur
gruppen var enig i, at én per
son var for lidt.

- Derfor har vi også opereret 
med en fagspecialistgruppe 
med 3-4 personer til at afvikle 
landsstævner, sagde Kurt Peter
sen.

En vejledende afstemning vi
ste, at ca. to-trediedele af for- 
mænden var af den mening, at 
én idrætsleder pr. idrætsgren 
var nok. Dermed tilsluttede de 
sig strukturgruppens forslag 
med en fagspecialistgruppe. 
Den sidste trediedel, hovedsa
gelig formændene fra landsdel 
øst, ville beholde de tre perso
ner i sektionerne.

OK med landsdelsstævner
Der var bred enighed om, at 

landsdelsstævner skal indgå i 
strukturen, dog ikke som en 
fast bestanddel. Landsdels
stævner skal kunne bruges som 
parallelstævner, hvis sammen
slutningerne i en landsdel me
ner der er et behov. Enkelte 
formænd, bl.a. Hugo Lund fra 
Nykøbing F. Firmasport var 
inde på, at man kunne bruge 
landsdelsstævnerne til de næs
tbedste hold, og så sende de 
bedste til landsstævnerne.

Omkring mødeafviklingen 
havde strukturgruppen lagt op 
til, at der skulle afholdes ét års
møde for hver idrætsgren, kun 
med deltagelse fra kredse og 
sammenslutningerne

IA’s forslag lagde derimod 
også op til et samlende års-

Navne & Noter
Knud Johansen, Ry Firma Idræt, introducerede det franske kug

lespil petanque på formandsmødet i form af en lille hurtig tur
nering. Firmaidræt talte med flere af formændene, og de var særde
les begejstrede for spillet. Det er nemt at lære, og man kan spille det 

næsten overalt. Turneringen blev helt uimodståeligt vundet af en søn
derjysk trio bestående af Egon Høberg, Haderslev, Kaj Christiansen, 
Åbenrå og Walther Petersen, Tønder.

Ulla Holm fra Skjern, Tarm, Ølgod Firma Idræt (STØFI) modtog 
bragende klapsalver fra formændene, da hun fuld af vestjysk lune 
fortalte om, hvordan hun sammen med sin familie har fået gang i fa
milieidrætten i STØFI.

Kaj Danielsen, Slagelse Firma Sport var skuffet over formandsmø
det, og efterlyste mere idrætspolitisk debat. - Der bliver snakket 
for meget om stævner og for lidt om idrætspolitik. Hvad er for- 
mændenes holdning til f.eks. familieidræt? Er det noget vi gerne vil, 

eller får vi det trukket ned over hovedet, spurgte Kaj Danielsen.

Michael Andersen, lektor ved Institut for Idræt, Odense Universi
tet, var indbudt af AU for at give formændene et bud på, hvor

dan idrætsverdenen vil udvikle sig i nærmeste år. Se lederen i dette 
nummer for Michaels spådomme.

Niels P. Gregersen, Helsingør Firma Idræt, er kendt for ikke at 
lægge fingerne imellem, og han langede kraftigt ud efter struk

turgruppen, som han mente havde kørt deres eget løb. - Jeg synes 
ikke at der er taget ret meget med fra Temadagene, hvor et af øn
skerne var: Nedlæg Idrætsafdelingen og styrk sektionerne nedefra, 
men I har gjort det modsatte. I roser jer også af, at I indkaldte et par 
af de folk der var aktive på Temadagene, men jeg synes I har be
handlet dem ualmindelig skidt. I har kørt Jeres eget løb, og ikke gi
vet dem nogen underretning om hvad I havde på skrift før mødet 
med dem. I snakkede ikke ret meget med dem, og hvad de sagde 
har I ikke benyttet Jer af, sagde Niels P. Gregersen.

Tage Carlsen glædede sig over medlemsfremgang i forbundet på 
trods af stigende arbejdsløshedstal, og tog det som et tegn på, at 

formændene er villige til nytænkning. Fremgangen ligger i de nye id
rætsgrene, bowling, aerobic og motion. Han udtrykte også tilfreds
hed med forbundets tilskud fra Tipstjenesten, der næste år vil an
drage 23 mio. kr. I samme åndedrag advarede Tage Carlsen dog om, 
at Tipstjenestens omsætning er stagnerende.

Aktivitetsudvalget mente 
åbenbart, at der skulle no
get særligt til at vække for
mændene søndag formiddag, 

hvor emnet var nye kampagner 
og aktiviteter, bl.a. familieidræt. 
Aktivitetskonsulent Bo Isaksen 
afslørede nye talenter og gav 
opvisning i søndag morgen. 
Forbundet gør opmærksom på, 
at ildpustning ikke vil blive et 
krav til de to nye konsulenter 
som forbundet har planlagt at 
ansætte pr. 1. august 1993.

møde for hele idrætsudvalget, 
hvor alle 10 idrætsgrene er re
præsenteret, og hvor f.eks. fæl
lesbestemmelserne for hele ud
valget kunne vedtages.

Der kom her ingen entydig 
tilbagemelding fra formændene, 
men flere hældede til, at der 
bør være to møder. Et samlet 
årsmøde for hele idrætsudval
get, og et årsmøde for de en
kelte idrætsgrene, med repræ
sentation fra kredse og 
sammenslutninger.

IA skuffet over debatten
De kritiske røster til struk

turgruppens oplæg var få, men 
IA’s formand Hans Erik Jør
gensen udtrykte skuffelse over 
debattens forløb og formænde- 
nes holdning til IA’s arbejde.

- Jeg havde forventet en 
mere fornuftig debat. Man 
kører ligesom på stævnerne, og 
ikke på strukturen. Det er ikke 
IA’s fejl, hvis der er nedgang el
ler stagnation i nogle af idræt
terne. Det er jer formænd ude 
i sammenslutningerne og ikke 
IA, der skal gøre noget aktivt så 
medlemmerne kommer igen.

-1 sidder alle og siger: Det er 
fint med landsdelstævner, det må 
vi have. Men hvorfor har I ikke 
afprøvet det? I gider ikke, sagde 
Hans Erik Jørgensen, der satte 
spørgsmålstegn ved, om det var 
muligt at finde idrætsledere der 
ville gøre arbejdet i fremtiden.

Strukturgruppen udvides
- Strukturgruppen fik den 

strømpil de eftersøgte, og vi fik 
bekræftet, at der er en vilje til at 
fortsætte med de store lands
stævner, ligesom landsdelsstæv
ner utvivlsomt vil kunne styrke 
stævneaktiviteten i kredse og 
landsdele, sagde Kurt Petersen, 
da han rundede debatten af.

Strukturgruppen fortsætter 
nu arbejdet frem til repræsen
tantskabsmødet i Hillerød til 
november, og på opfordring af 
Niels P. Gregersen, Helsingør, 
blev gruppen udvidet med Jan 
Reinhold fra IA, Tonny Ander
sen fra Randers F.S og Leo 
Hartvigsen fra Frederiksværk.
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Tilbud frn j) Shoppen!

Nr. 900: Plakat t-shirt
100% bomuld i god kvalitet

Nr. 790. 
i nylon. Kraftig

Stor sportstaske
<raftig kvalitet. ff 1

Nr. 901: DFIF T-shirts
100 % bomuld i god kvalitet.

Nr. 525: Nylon toilettaske
m/kam, tandbørste og skocreme

Nr. 530 Cykel buks one-size Q Q
Blå eller sort /  90% bomuld

DFIF-Kuglepenne A  
Nr. 709: Plast

Nr. 710: 
Stål

Nr. 580: 
70 x 140

Lækkert badelagen IT Q
> cm. 100 % bomuldsfrotté w  i#

Nr. 730: Nylon rygsæk
Kraftig kvalitet m/maverem

Nr. 520 Praktisk bæltetaske
i kraftig nylon, stor lomme.

Nr. 630: Mulepose 
100 % bomuld, stærk kvalitet

Nr. 701: Schweizerkniv
Original Victorinox /  60 mm. /  blå 110

Varerne bestilles på bestillingskuponen eller ved telefonisk henvendelse til forbundskontoret. 
Ved bestilling af tøj husk at opgive størrelser. Alle priser er ind. moms men excl. forsendelse.

Hermed bestiller undertegnede:
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:........Antal:....... Størrelse:........
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:........Antal:....... Størrelse:........
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:........Antal:....... Størrelse:........
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:........Antal:....... Størrelse:........
Varenr:........Antal:........ Størrelse:........ Varenr:........Antal:....... Størrelse:.........
Navn:..............
Adresse:..........
Sammenslutning:..

Dato:.................................. Underskrift:..



Udsalg på DFIF's fritidstøj!

DFIF- fritidssættet er dansk produceret kvalitets tøj fra 
Akanell, og det kan fås i størrelserne small til XX-large. 

Jakke, buks og shorts er fremstillet i 100% Tactel, et materiale 
der beskytter dig effektivt mod vind og regn, men samtidig 

tillader din krop at ånde gennem materialet. 
DFIF-fritidssættet udgør et harmonisk hele, men kan nemt 

kombineres på flere måder. Sættet er særdeles velegnet som  
f.eks.præmie/gave, eller hvis man ønsker at profilere sig 

med smart ens påklædning til særlige arrangementer.

Dansk Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11,5800 Nyborg - Telefon. 65 31 65 60



Firmaidræt

Tekst & foto. Alice Rasmussen 
Aktivitetskonsulent, DFIF.

Selvom det tredie FMI træf 
blev afholdt på Danmarks 
yderste revle, mødte ikke 

færre end 220 aktive m enne
sker fra 19 kommuner op til tre 
festlige og meget aktive dage. 
At der nu er tale om en tradi
tion viser sig ikke alene ved, at 
det nu er kendte ansigter man 
møder, men også ved, at atmo
sfæren “her er der plads til alle” 
ikke først skal skabes, men er 
til stede fra starten.

Når 220 m ennesker vælter 
ind ad døren næsten samtidig, 
skal der noget til, for ikke bare 
for et øjeblik at opleve kaos. 
Alle havde rejst langt og alle 
ville gerne indkvarteres og have 
besked på alt på én gang.

Men der skal mere end et 
jordskælv og et par københav
nere til at ryste de sindige ven
delboer. Jysk sindighed, ven
lighed og varme fik selv den 
mest stressede til at føle sig vel
kommen.

Mange var kommet allerede 
dagen før og havde haft tid til 
at gå ture i den storslåde natur, 
som viste sig fra sin mest over
dådige side med høj himmel, 
sol, store bølger og hundrede
vis af lærker, der sang alene for 
vores skyld.

Fælles bustransport
Som noget helt nyt var der 

arrangeret fælles transport med 
busser fra forskellige knude
punkter landet over. Alle betalte 
samme pris, hvadenten de stod 
på i København eller Århus. En 
absolut succes, med kun få 
snurrigheder, som blev løst hen

ad vejen. I Vejle sad for ek
sempel to piger og ventede for
gæves, mens bussen ventede 
på dem et andet sted. Bussen 
fra grænsen var lidt længere 
undervejs end først beregnet - 
idet de billige grænseforsynin
ger krævede hyppige stop un
dervejs. De nåede derfor des
værre ikke frem til 
modtagelsen. Tak til vognmand 
Leo Christensen, Hirtshals og til 
Birte Westing fra forbundskon
toret, som ved at stikke hove
derne sammen, fik løst det 
næsten umulige puslespil til al
les tilfredshed.

Højt aktivitetsniveau
Traditionen tro var der 

mange forskellige aktiviteter at 
vælge mellem. Umiddelbart ef

ter ankomsten skulle man til
melde sig, og arrangørerne fik 
herefter travlt med at få alle for
delt. Ud over de mere eller 
mindre traditionelle aktiviteter 
var der arrangeret flere forskel

lige udflugter. Traveture i den 
særprægede natur, besøg på 
Nordsømuseet, havnerundvis
ning - som viste sig at være en 
deprimerende rundvisning i fi
skeriets krise - og en bustur 
med en meget engageret og 
fortællende stadsgartner som 
guide. Der var stor tilslutning til 
udflugterne, som samtidig med 
at man oplever områdets sære
genheder, giver god mulighed 
for kontakt på tværs af projek
terne. Og der blev snakket - i 
en sand kakafonisk symfoni af 
alle landets dialekter.

På tværs af alder
Generationskøfterne er ikke 

noget man mærker meget til på 
FMI Træf. Alle deltager på lige 
fod - og det viser sig nogen
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Firmaidræt •f om Daaen

ome
gange, at ham på 75 har en 
bedre kondi end hende på 25. 
Men måske skulle der spares 
på kræfterne til de natlige akti
viteter, hvor de unge tog teten. 
En livlig køjeaktivitet faldt 
ihvertfald den pæne ældre

dame for brystet - og med lidt 
god vilje blev hun flyttet til 
mere rolige omgivelser.

Improvisationer i elvte time
Primus motor i dette års 

FMI-Træf, Erik Jan Pedersen fra 
Hirtshals Firmasport, var i det 
store og hele tilfreds med for
løbet.

- Vi er blevet mødt utrolig 
positivt af både kommunale og 
private mennesker. Samtlige 
medlemmer af betyrelsen i 
Hirtshals Firmasport var på ba
nen, og vi fik desuden hjælp af 
en håndfuld frivillige, nogle 
med tilknytning til projektet, 
andre blot bekendte som gik til 
hånde hvor det kunne være 
nødvendigt, beretter Erik Jan 
Pedersen.

Succes T-shirt
- Hjælperne var overalt iført 

DFIF’s festlige T-shirts - som i 
øvrigt helt utilsigtet blev en stor 
salgssucces. Fra starten var det 
ikke tanken, at vi skulle sælge 
T-shirts, men da der i løbet af 
meget kort tid kom mange fo
respørgsler, tog Susanne reso
lut telefonen, bestilte et læs T- 
shirts fra forbundskontoret, og 
håndtrykte samme dag FMI-log- 
oet, fortæller Erik Jan, der også 
kan berette om en helt ektraor- 
dinær service fra Hirtshals Kom
mune.

- Mandag formiddag, samti
dig med at deltagerne begynd
te at myldre ind, fik vi den idé, 
at der skulle laves en petanque- 
bane. Erik Holmsgård, som er 
lærer på den lokale skole, fik

fire elever med på ideen. Erik 
ringede derefter til teknisk for
valtning, som i løbet af en time 
afleverede et læs sand i det hul, 
eleverne i hast havde gravet. 
Og voila - en færdig petanque- 
bane anlagt på et par timer.

Det kan vist kun lade sig 
gøre i et lille samfund , hvor 
man ikke bruger tiden til mø
der, men handler her og nu, si
ger Erik Jan Pedersen.

Næste år i Rødovre
I 1994 er det projekt Aktiv 

Fritid i Rødovre, der står som 
arrangør. Lederen af Aktiv Fri
tid i Rødovre, Kim Andersen, 
var sammen med 13 andre fra 
projektet i Hirtshals for at snuse 
og lure nordjyderne kunsten af. 
Han syntes nordjyderne gjorde 
det godt.

- Det var et smaddergodt ar
rangement. Det var specielt dej
ligt at se så mange unge og 
gamle lege og kæmpe mod 
hinanden, og jeg har fået en 
masse inspiration med hjem til

mit projekt. Ikke bare med hen
blik på træffet næste år, men 
også gode ideer til det daglige 
arbejde, siger Kim Andersen.

Vi kan faktisk næsten ikke 
vente med at gå igang med 
planlægningen af næste års 
Træf. Vi glæder os og vil alle
rede nu prøve at tage højde for 
noget af det, som vi fra Hirsts- 
hals kan se kunne blive et pro
blem. F.eks er det overvæl
dende mange som vælger at 
sove på sovesal, og kun få der 
ønsker egentlig hotelfaciliteter. 
Vi vil derfor allerede nu lægge 
billet ind på de steder vi har 
behov for.

I modsætning til Hirtshals er 
vi så heldige, at vi kan afvikle 
alle aktiviteter stort set under 
samme tag. Det giver mere 
samling på tropperne og der
med større m uligheder for at 
cirkulere mellem aktiviteterne, 
slutter Kim Andersen, der glæ
der sig til et gensyn næste år i 
Rødovre.

EDB SYSTEM 
til

FIRMAIDRÆT

Total integration

• Medlemsadministration
• Firmaklubadministration
• Turneringsstyring
• Tekstbehandling
• Økonomistyring/Afdelingsopdelt
• Statistikker
• Girokort + rykker
• Rapport generator
• Udskrift af lister/labels
• Bane belægning
• Bane booking
• Resultatopdatering

in-data
Tlf. 42 88 64 59 

Peter & Annelise Lindstrøm
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*
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på kursus i firmaidrætten, og ventelister er normalt på de fleste kurser.

Det er et sundt tegn, for det viser, a t medlemmer i DFIF ved, at der skal den rigtige 
viden til, hvis man vil være en dygtig og dynamisk foreningsleder.

lever i en verden a f forandringer, og nye strukturer kommer hele tiden til. Derfor

gælder det om at have den nyeste viden, for kun på den måde, kan man gøre sig 
w lende og undgå at blive løbet over ende i kampen om lokaler, økonomiske til
skud til aktiviteter osv.

Kurserne i DFIF gennemgår hele tiden forandringer og udvikles. Der skal nye ting 
til, andre opgaver, flere emner og synsvinkler.

V
p a  Kurserne - erreKten øges - og udbyttet 

den gør stærk, derfor søger flere og flere p å  kurserne i DFIF.

Kursuskalenderen 
kommer i næste 
nummer af 
Firmaidræt.

t>
D W 5 Dansk Firmaidrætsforbund



Firmaidræt Internationalt

Idrælslederseminar i Litauen
Tekst & foto. Svend Møller 
Generalsekretær; DFIF.

I sommeren 1992 var DFIF 
værter for en delegation 
fra de baltiske lande, og her 

blev der naturligvis knyttet en 
mængde kontakter til idrætsle
dere i de tre lande. I første om
gang blev det til et genbesøg i 
Letland i august måned 1992, 
men også fra Litauen var der 
bud efter DFIF.

I begyndelsen af dette år 
kom der en forespørgsel fra det 
litauiske kulturministerium, 
hvorunder idrætten hører. Mi
nisteriet ønskede at invitere en 
delegation fra DFIF til Vilnius, 
for at afholde et seminar for 
litauiske idrætsledere.

Opgaven var at give leder
ne en saltvandsindsprøjtning 
som et led i en reorganisering 
af idrætslivet i landet. DFIF tog 
udfordringen op og 2. påske
dag forlod den danske delega
tion, der bestod af Tage Carl
sen, Svend Møller, Jan 
Grumstrup fra forbundet, samt 
den dansk-litauiske tolk, J.

Fra venstre Jan Grumstrup, 
Rosa Cedermark fra det dan
ske kulturministrium, Milda  
Lauruténaité og Ijolé Domarkie- 
né fra det litauiske kulturmini
sterium og DFIF formand, Tage 
Carlsen.

Interessen for den danske fore
ningsmodel var stor blandt de 
80 idrætsledere, der til semina
riet fik udleveret en litauisk 
udgave a f DFIF's lederkatelog.

Slass, Kastrup Lufthavn med 
kurs mod Vilnius. Med på rej
sen var også fuldmægtig Rosa 
Cedermark fra det danske kul
turministerium.

Støtte fra Østeuropapulje
Kuturministeriets Østeuro

papulje havde ydet tilskud til 
transport og oversættelse af un
dervisningsmateriale. Udover 
orientering om strukturen i det 
danske idrætsliv, naturligvis 
med hovedvægten lagt på vort 
eget forbund, bestod undervis
ningsmaterialet af en bearbej
det udgave af DFIF’s tidligere 
udsendte idekatalog for for
eningsledere.

Speaken til vores forbunds
video og alt undervisningsma-

terale var i forvejen oversat til 
liatuisk. Selve undervisningen 
foregik på dansk og blev der
efter oversat til litauisk.

seminaret, viste helt klart, at in
teressen for de danske model
ler og opbygning var utrolig 
stor.

Venskabsklub i Litauen
Firmaklubben ved vanne- og 

elektricitetsværket i Vilnius 
søger venskabsklub i Danmark. 
Klubben har ca. 100 medlem
mer, der dyrker fodbold, ba
sketball, skak, cykling, bord
tennis, vægtløftning, kano og 
kajak.

Klubben er interesseret i et 
samarbejde baseret på gensidig 
udveksling, med besøg i Vil
nius. Alle udgifter i forbindelse 
med opholdet afholdes af de

litauiske værter, dog ikke trans
porten til Vilnius. I forbindelse 
med en genvisit, forventer de 
litauiske sportsfolk, at de dan
ske værter betaler for opholdet 
i Danmark. Transporten til Dan
mark betaler de selv.

Yderligere information ved 
henvendelse til DFIF’s general
sekretær Svend Møller på for
bundskontoret i Nyborg, tlf. 65 
31 65 60.

Videbegærlige
idrætsledere

Fra Litauen deltog ca. 80 
idrætsledere fra hele landet. 
At dømme efter de umiddel
bare reaktioner, er der er ingen 
tvivl om, at seminaret var en 
succes, og at det materiale del
tagerne blev præsenteret for, vil 
blive til gavn for den helt an
derledes opbygning af fore
ningsstruktur, som man ønsker 
i Litauen.

Begrebet den frivillige 
idrætsleder er i Litauen en 
ukendt størrelse, så der var me
get nyt stof, men de mange 
spørgsmål, der blev stillet på

Forfrosne danskere
Det var en utrolig spænd

ende oplevelse, men også lidt 
forstemmende. I forhold til 
Danmark er Litauen et yderst 
fattigt land, hvor man nøje må 
overveje, hvordan ressourcerne 
bruges. Det fik den danske 
delegation at mærke helt bog
staveligt på sin krop, idet der 
den 1. januar 1993 var blev 
skruet ned for varmen i alle of
fentlige bygninger. Så det var 
en noget forfrossen dansk dele
gation, der vendte hjem til den 
luksus det er, at kunne tage et 
varmt bad.

l i



FirmaidrætKredstræt

Succes med kreds
træf som 3-kamp

En af grundene til at delta
gerne finder stævneformen 
spændende er måske de mange 
forskellige resultater i de enkelte 
idrætsgrene. Det skyldes natur
ligvis, at ikke alle deltagere er 
lige gode til de 3 idrætsgrene,

Hovedretten var idræt, 
motion og samvær, da 
240 firma idrætsudøvere 

fordelt på 40 firmahold fra Stor
strøms Amtskreds mødtes til 
kredstræf som 3-kamp den 17.- 
18. april i Vordingborg.

Det var tredie år i træk, at 
kredsens idrætsudvalg i samar
bejde med Vordingborg Firma 
Sport afviklede det efterhånden 
kendte og populære arrange
ment. Grunden til at interessen 
for kredstræf som 3-kamp bre
der sig skyldes liere forhold. For

det første finder deltagerne stæv
neformen spændende og afvek
slende. For det andet har arran
gørerne fået en særdeles positiv 
pressedækning af flere lokalra
dioer, dag- og ugeblade samt 
TV2 Øst.

badminton, fodbold og skyd
ning, som er på programmet. I 
år oplevede man, at en ikke- 
skytte opnåede stævnets højeste 
resultat 191 ud af 200 mulige. 
Modsat var der også en skytte, 
som overhovedet ikke ramte ski

ven én eneste gang! I badminton 
var man vidne til et resultat på 
50-2 i løbet af den 12 minutters 
lange kamp.

For første gang blev stævnet 
i år afviklet over 2 dage, men 
med det samme antal hold som 
sidste år. Det var også nyt i år, 
at arrangørerne under præmie
overrækkelsen evaluerede ar
rangementet sammen med del
tagerne. Det resulterede bl.a. i, 
at der blev fremsat flere ønsker 
om at afholde en aftenfest. Det 
ønske lovede arrangørerne at ar
bejde videre med til næste år i 
lighed med andre ideer og for
slag til at udbygge og gøre stæv
net bedre og anderledes - til 
glæde og gavn for deltagerne.

Der er ingen tvivl om, at 
kredstræf som 3-kamp er kom
met for at blive - ihvertfald i Stor
strøms Amtskreds.

Jørgen Rasmussen 
Forbi i ndskonsulent

Sommertid er T-shirt tid
Plakat med motiv som på T-shirt

Vær m ed til a t udbrede kendskabet til firmaidrætten på en 
festlig og farverig måde - hæ ng plakaten op, hvor der 

træ nger til friske farver og fornyelse. Indrammet er den 
en oplagt gaveidé fil repræsentation, receptioner,

fødselsdage m. v.
Plakaten m åler 50 x  70 cm og koster kun 35,- kr ind.

solidt paprør.
Ring til forbundskontoret 65 31 65 60 e ller udfyld  

nedenstående bestillingsseddel.

Bestillingsseddel:
Hermed bestiller undertegnede:

i I Stk. T-shirt varenr. 100860 / pr. stk. kr. 45,00 
Str. M _______ Str. I_________ Str. XI________

i_ _ I Stk. plakat varenr. 100690
Str. 50 x 70 cm / pr. stk. kr. 35,00 - incl. paprør.

Navn:______________________________________

Adresse:

Sammenslutning:

DFIF-motivet i friske og g lade forårsfarver er tryk t  
å  en læ kker 100 % ren bomulds T-shirt og koster 
un 4 5 ,-  kr.

På venstre æ rm e er diskret tryk t Dansk 
Firm aidræ tsforbund og forbundets logo.
T-shirten e r fin a t bruge som p ræ m ie /g ave  ved  
firm aidræ tsarrangem enter, stævner, som m er
fester og lignende.



Uddannelse Firmaidræt Cykelmotion

Mange nye instruktører i DFIF

Antallet af uddannede instruktører i DFIF er kraftigt sti
gende, og i marts måned blev følgende uddannet som 
pistolinstruktører med gult instruktørbevis:

Niels Poulsen
Ken Damm Andersen
Niels Erik Nørskov
Villy Jensen
Mogens Andersen
Frank Nygaard
Poul Erik Kramer Flansen

Korsør Firma Sport 
Sønderborg Firma Sport 
Skive og Omegns Firmaidræt 
Skive og Omegns Firmaidræt 
Skive og Omegns Firmaidræt 
Thisted Firma Sport 
Aalborg Firmasport

Uddannelsesudvalget ønsker til lykke, og beder sammenslut
ninger og kredse tage godt imod de nye instruktører. Lad dem 
afvikle lokale grundkurser i pistol eller åbent hus arrange
menter, hvor interesserede kan lære om pistolskydning.
På den måde kommer der også nye medlemmer til sammen
slutningen, samtidig med, at nuværende medlemmer får øget 
deres færdigheder i pistolskydning. Tilskud til disse lokale 
grundkurser fås fra uddannelsesudvalget, og efter indsendt 
ansøgning gives der kr. 500,- pr. kursus og kr. 50,- pr. kursist, 
når arrangementet er på mindst 8 timer.

Nye fodbolddommere i DFIF
Uddannelsesudvalget kan også være med hvad angår fod
bolddommerkurser, og disse er så eftertragtet, at også kursu
slederen endte med at aflægge eksamen. I marts måned 1993 
tog flg. eksamen som fodbolddommer:

Mohamed Bouras 
Lars Mortensen 
Klaus Jensen 
Erik Z. Hansen 
Peter Sørensen 
Ulrik Lykkegård 
Niels Hirsen 
Per Bloch 
Emst Wiirtz

Ringsted Finna Sport
Fakse Firma Sport
Middelfart Firmasport
Fredericia Fag- og Finmaidrætsfoibund
Fredericia Fag- og Finnaidrætsforbund
Horsens Firma-Idræt
Horsens Firma-Idræt
Horsens Firma-Idræt
Kursusleder i DFIF

Uddannelsesudvalget ønsker til lykke og håber, at de uddannede 
dommere vil dømme rigtig mange DFIF-kampe i fremtiden.

Med venlig bilsen 
Uddannelsesudvalget

Grønt lys for Helsingør Rundt

Motionscykelløbet Hels
ingør Rundt bliver køn 
for 21. gang den sid

ste søndag i august.
Arrangementskomiteen med 

formand for Helsingør Firma 
Idræt, Niels P. Gregersen i spid
sen, og politimesteren i Helsin
gør, Jørgen Nielsen, nåede i sid
ste uge til enighed om en 
række betingelser for løbets 
gennemførelse.

Men politimesterens krav var 
tæt på at stikke en kæp i hjulet 
på det 40 km lange motionscy
kelløb. Med 10.000 deltagere er 
det Danmarks største, og hvert 
år er det deltagelse af 7.000 
svenskere.

Politimesteren mente, at lø
bet de sidste par år havde taget 
en uheldig drejning. Berusede 
cyklister på vejene er en dårlig 
cocktail, og politimesteren 
krævede, at alle cyklister blev 
registreret med navn og 
adresse, ligesom cyklen blev 
udstyret med et nummer, så 
fulde cyklister kunne pilles ud

af løbet. Samtidig skulle arran
gørerne sørge for hjemtransport 
af de cyklister der ikke kunne 
fortsætte.

- Færdselsloven skal natur
ligvis overholdes, siger Niels P. 
Gregersen. Ved starten gør vi 
opmærksom på, at der ikke må 
drikkes øl ude på ruten, lige
som politiet sætter ekstra mand
skab ind, der skal stoppe de il
legale handlende langs ruten. 
Ved vores forplejningssteder vil 
vi sælge fadøl istedet for fla
skeøl, og to steder på ruten kan 
vi gå ind og pille folk ud, der 
er lidt for lystige. Cyklisterne vil 
bære ryg- og brystnumre, og 
startkortet er lavet om, så kor
tet kan hænge om halsen. Der
ved har vi bedre kontrol med 
folk, siger Niels P. Gregersen, 
der oplyser, at der maximalt 
kan deltage 10.000 cyklister. 
Hvert år er der udsolgt lang tid 
før starten den sidste søndag i 
august.

Idrætsmærkets
dommerkursus 1993
A: 3--5. september Gerlev Idrætshøjskole 
B: 17.-19. september Vilbjergcentret 
Deltagere: Alle over 16 år, der i klubber og foreninger ar
bejde med Idrætsmærket.
Formål: Give et øget kendskab til opvarmning og Idræts
mærkets prøver i atletik, almen formprøve (gymnastik) og 
udholdenhedsprøven i svømning.
Tid: Dato som anført under A og B. Begge steder fra fre
dag kl. 19-30 til søndag kl. 15.00.
Pris: Pr. deltager 950 kr. Heri er inkluderet kost og logi, un
dervisning, materialer samt Idrætsmærkets T-shirts. 
Betaling ved ankomsten.
Skriftlig tilmelding til:

Idrætsmærkets kontor 
Ved Idrætsparken 1 
2100 København V

snarest muligt eller senest 3 uger før det aktuelle kursus. 
Yderligere oplysninger på tlf. 31 42 19 06, mandag - fredag 
fra 9.00 15.00.
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Delte meninger i Haderslev

Ikast Familie og Firma Idræt satser hårdt på familien. Her fra en 
familiedag, hvor Erik Juul Jensen lærer børnene at spille billard.

Ilkast har man nu sat fami
lien i front. Ikast Firma 
Idræt har taget navnefor

andring til Ikast Familie og 
Firma Idræt, i det daglige for
kortet til IFFI.

Med navneskiftet har man 
ønsket at markere et stilskifte, 
skriver ledelsen i en presse
meddelelse, hvor man også 
løfter sløret for, at man har 
indført et særligt familiekonti- 
gent på 400 kr. hvor alle 
hjemmeboende børn er in
kluderet.

Uanset om man er tilknyt
tet arbejdsmarkedet kan man 
deltage i IFFI’s aktiviteter, og

man gør især opmærksom på 
de nye motionstilbud, der 
henvender sig både til børn 
og voksne, f.eks. bowling og 
keep-fit. Fodbolden har nu 
også åbnet op, og indført fri 
tilmelding af spillere, uanset 
om man er tilknyttet et firma 
eller ej.

Bestyrelsen håber med 
dette initiativ at få flere bør
nefamilier til at deltage i idræt 
sammen. I en tid, hvor fami
lien ofte er delt på forskellige 
fritidstilbud, er det sundt med 
en fælles idræt for hele fami
lien.

Aktivitets-center i Helsingør

Der var ingen tegn på 
en forbrødring mel
lem de to store 

idrætsorganisationer, Dan
marks Idræts-Forbund (DIF) 
og Danske Gymnastik- og 
Idrætsforeninger (DGI), da 
de to hovedformænd, Kai 
Holm og Leif Mikkelsen, 
havde sat hinanden stævne i 
Haderslev til en duel på ord 
og holdninger, med baggrund 
i den stadig stærkere rivalise
ring mellem de to idrætsfor
bund.

Det eneste man kunne 
enes om, var at slå halv ska
de om regningen for kaffen 
og det bløde brød, som de 
160 fremmødte sønderjyske 
idrætsledere blev trakteret 
med, skriver DIF’s medlems
blad Idrætsliv.

Som neutral opmand var 
indkaldt firmaidrættens for
mand Tage Carlsen, men han 
havde ingen succes som for
ligsmand. Tværtimod blev de 
mange uenigheder mellem de 
to idrætsorganisationer tyde- 
liggjort for enhver. Uenighe
den er senest sat i relief af fy
ringen af Christian Møller som 
cheftræner for JBU’s ung
domshold, fordi han var ble
vet valgt til en tillidspost i 
DGI.

En eller to hoved
organisationer?

Hovedemnet for diskussi
onen var, hvorvidt der i år 
2000 bør være en eller to ho
vedorganisationer i Danmark, 
og ikke overraskende var der 
to meninger om det spørgs
mål.

Kai Holm har ved flere lej
ligheder gjort sig til talsmand 
for, at den nuværende opde

ling ikke blot er ressource
spild, men også direkte me
ningsløs. - DGI har ingen re
elle idrætslige alternativer at 
byde på. DGI definerer sig al
ene i forhold til DIF. Det ene
ste man kan byde på, er et 
abstrakt folkelighedsbegreb, 
uden klar sammenhæng mel
lem idé og handling, sagde 
Kai Holm.

Som forventet var Leif Mik
kelsen uenig, og fastslog at 
det er væsentligt at der er to 
organisationer. - Det giver en 
valgmulighed, som vi skal 
fastholde. Vi skal ikke gøre 
vores foreningsliv lige så fat
tigt, som det er i lande med 
enhedsorganisationer, sagde 
Leif Mikkelsen.

Med begge steder
Sådan er ledelsens hold

ning, men grænserne er knapt 
så lukkede ude i foreningerne. 
Således var formanden for 
idrætssamvirket i Åbenrå, Tor
ben Laursen, skeptisk overfor 
den polarisering, som rivali
seringen mellem DIF og DGI 
har ført med sig.

- Vi vil gerne være med 
begge steder. Vi vil ikke tvin
ges til at fravælge den ene af 
siderne. I øvrigt lader det dag
lige arbejde i foreninger sig 
ikke diktere af holdningerne 
på bjerget, sagde Torben Laur
sen.

Debataftenen sluttede med 
en afstemning om spørgsmå
let: Én eller to organisationer 
i år 2000. Resultatet blev, at 75 
stemte for to organisationer, 
mens kun 17 holdt med Kai 
Holm i, at der skal være en 
enhedsorganisation.

Kilde: Idrætsliv nr. 8.

I Helsingør blev der slået to 
fluer med ét smæk, da 
Helsingør Firma Idræt over

tog Helsingør Fodbold Clubs 
klubhus i april måned. Fod
boldklubben har længe ønsket 
at afhænde klubhuset p.gr.a. 
økonomiske vanskeligheder, og 
omvendt har firmaidrætten i 
Helsingør længe haft et stort 
behov for at få foden under 
eget bord.

Helsingør F.I. har store pla
ner for nyerhvervelsen. For
mand Niels P. Gregersen for
tæller, at man allerede er gået

igang med anlægget af tre 
petanque-baner, som han reg
ner med bliver det helt store hit 
i fremtiden. Stedet er ideelt til 
familieprægede aktiviteter, og 
man vil anlægge en kroket
bane, sætte basketballkurve op 
og anlægge en skov- og natur
golfbane, ligesom der bliver en 
9-huliers minigolfbane ved 
klubhuset. Alle disse mulighe
der skal danne ramme om en 
familie 5-kamp, der er planlagt 
til at løbe af stabelen næste fo
rår.

-p.
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Navnlig navne

40 års jubilæum i Roskilde

Roskilde Firmaidræt kunne 
den 25. marts fejre 40 års 
jubilæum, og Roskilde 

markerede jubilæet med en re
ception den 3- april. Ved den 
lejlighed modtog Christian  
Nielsen, formand for Roskilde 
Firmaidræt forbundets hæder
stegn.

Christians virke i firmaidræt
ten går tilbage til 1977, hvor 
han blev valgt til fodbold
udvalget. Christian har siden 
1985 været formand for Ros-

På FKS-Odenses repræ
sentantskabsmøde den 
9. marts, modtog tre le

dere fra Odense forbundets 
hæderstegn, for deres man
geårige indsats for firmaidræt
ten i Odense.

Ib Lenskjold har været ho
vedkasserer i FKS-Odense si
den 1989, men har siddet i 
hovedbestyrelsen fra 1977, 
hvor han kom ind som for
mand for bowlingudvalget. Ib 
Lenskjold kom til firmaidræt
ten i 1976 som leder for 
idrætsklubben i firmaet IKT, 
og i en kort periode var han 
også medlem af Fyns Amts
kreds bestyrelse.

kilde Firmaidræt, ligesom han 
han haft flere tillidsposter i Ro
skilde Amtskreds.

Ved samme lejlighed modtog 
Freddie Jensen og Birgit Ven- 
delboe også forbundets hæ
derstegn for deres mangeårige 
arbejde i firmaidrætten i Ros
kilde.

Forbundets fortjensttegn, 
der gives til en leder, der har 
virket aktivt for firmaidrætten 
gennem  mere end 25 år, til
deltes Ib N ielsen, også fra

H enning S. Hansen,
FKS-Odense har siden 1971 
haft sæde i flere forskellige 
udvalg i FKS-Odense, og har 
ydet en stor indsats alle ste
der.

Søren Bondesen fra Mi
cro Matic, modtog hæderen 
for sit arbejde i firmaklubben 
Phønix i perioden 1972-1976, 
og for sit arbejde i flere ud
valg i FKS-Odense, i perio
den 1973-1989.

Hæderstegnene blev over
rakt af forbundets næstfor
mand, Jørn Godt, i forbin
delse med FKS-Odenses 
repræsentantskabsmøde den 
9. marts.

Roskilde Firmaidræt. Ib var i 
en årrække kasserer for den 
gamle sjællandskreds, ligesom 
han var kasserer i Roskilde 
amtskreds.

Hæderen blev overrakt af 
styrelsesmedlem i DFIF, Peder 
Bisgaard, Hillerød.

Kasserer i Struer Firma
idræts støttekreds, Erik 

Madsen har modtaget forbun
dets hæderstegn. Erik har 
været kasserer for støttekred
sen i 14 år, og er kendt som 
en ansvarsbevidst, loyal og vel
lidt frivillig leder, der også er 
aktiv når der skal arrangeres 
motionscykelture i egnen om
kring Struer. Erik fik overrakt 
hæderstegnet på Struer F.I.’s 
generalforsamling den 23- fe
bruar 1993.

Da Fakse Firma Sport fej
rede 10 års jubilæum den 

25. april, fik Jørgen Hansen  
overrakt forbundets hæders
tegn. Jørgen har været med i 
sammenslutningen siden stif
telsen den 26. april 1983. I pe
rioden 1989 - 1993 har Jørgen 
således varetaget hvervet som 
formand.

I 1984 var Jørgen sammen 
med borgmester Signe Bartel, 
der dergang var byrådsmedlem, 
primus motor til projektet 
HEPSA. Det er et tilbud om id
ræt i dagtimerne til husmodre, 
efterlønsmodtagere, pen
sionister, skifteholdsarbejdere 
og arbejdsløse.

Hæderstegnet blev overrakt 
af styrelsesmedlem Peder Bis
gaard i forbindelse med jubi-re- 
ceptionen.

På Kooperativ Personale Alli
ances repræsentantskabs

møde den 20. marts modtog 
Sussanne Westergaard og 
Finn Hansen, begge FDB-Idræt, 
forbundets hæderstegn. Ved 
samme lejlighed blev Finn Han
sen kåret som Årets idrætsleder 
i KPA.

f )
Dansk Firmaidrætsforbund

Storebæltsvcj 11 
5800 Nyborg 
Tit. 6531 6560 
Fax. 6530 1426 
Ekspedition:
Man.-torsdag kl. 8-15.30 
Fredag kl. 8-15.00

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tit. 6222 5733

Styrelsen:
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tit. 9732 5520

Næstformand:
Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tit. 7557 2322

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tit. 75.32 1734

Kurt Petersen 
Lumbyesvej 12 
4200 Slagelse 
Tit. 5352 7535

Peder Bisgaard 
Kighusvænget 21 
3400 Hillerød 
Tit. 4226 9643

DFIF's konsulenter:
Forbundskonsulent 
øst for Storebælt 
Jørgen Rasmussen 
Lovvej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tit. 5376 1635 
Fax: 5376 0335 
Biltlf: 3066 1 127

Forbundskonsulent 
Nord- og Midtjylland 
Jan Grumstrup 
Banegårdsvej 27 
9500 Hobro 
Tit. 9851 0101 
Fax. 9852 0235 
Biltlf: 3066 1126

Forbundskonsulent 
Sydjylland og Fyn 
Jan Steffensen 
GI. Grevegård 5 
5492 Vissenbjerg 
Tlf. 6447 3317 
Fax. 6447 3387 
Biltlf: 3066 1125

Uddannelseskonsulent 
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 6531 7253

Aktivitetskonsulent 
Alice Rasmussen 
Tårupbygade 36 
5370 Mesinge 
Tlf. 6532 5015

Aktivitetskonsulent 
Bo Isaksen 
Nyborgvej 428 
5881 Skårup 
Tlf. 6223 1433

Hæderstegn til Odense-folk
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UNICEF MARCH 1993
A f John Thrane

Støt en god sag.
Gå en  tur den  
S. -9. juni og hjælp 
et barn i Afrika.

Under dette motto ar
rangerer Dansk Moti
ons Forbund (DMF) 

for 19- gang den store Unicef 
March. Starten går fra 66 
startsteder over hele landet, i 
dagene den 8. og 9 juni. 
Overskuddet går til Unicefs 
vand- og sanitetsprojekter i 
Ghana. DMF har i de 19 år 
afleveret over 2 mio. kr. til 
Unicefs arbejde i Afrika.

DMF er et upolitisk for
bund, der er tilsluttet Det in
ternationale Folkesportsfor- 
bund (IVV) og Dansk 
Firmaidrætsforbund. DMF har 
til formål at fremme vandre- 
og motionsinteressen gennem 
konkurrencefri sport.

Sundhedsfarligt vand
DMF har valgt Ghana som

modtager af overskuddet ved 
årets Unicef March for at 
hjælpe børnenes fortvivlede 
forhold i Ghana, hvor det er 
børnenes pligt adskillige gange 
om dagen at hente en spand 
snavset og sundhedsfarligt 
vand, ofte flere km væk. Tænk 
på det næste gang du lader 
vandhanen løbe!

Situationen i Ghana er den 
traditionelle: Banale børne
sygdomme bliver livstruende 
på grund af dårlige sanitære 
forhold og fejlernæring. Gen
nem drikkevandet smittes bør

nene ikke alene af virus og 
bakterier, men også af æg og 
larver af livsfarlige snyltere, 
der udklækkes i tarmene. Der
for er vandet en vigtig faktor 
i programmet. Pengene går 
ubeskåret til at bore brønde 
og til vandpumper i landsby
erne, så børnene slipper for 
flere timers hårdt arbejde hver 
dag.

Selvstændig organisation
Unicef-Marchen har intet at 

gøre med Flytningehjælpen. 
Tværtimod søger Unicef-Mar-

Sammen med sine to brødre 
henter Saro på syv år flere 
gange daglig vand fra det 
mudrede vandhul uden for 
deres landsby Abompe. De 
deler vandhullet med 1000 
andre indbyggere i landsby
en. Sara er et a f de børn 
som Unicef-komiteens vand- 
og sanitetsprojekt skal hjæl
pe til en lettere hverdag.
Foto. Finn Brasen.

chen med sin indsats at med
virke til, at man får mulighed 
for at være der hvor man 
helst vil være - i sit eget land. 
Så her er en uforbeholden 
opfordring til alle indenfor 
firmaidrætten: Slut op om 
Unicef-Marchen - børnene 
har brug for din hjælp!

Det koster 25 kr. at del
tage både for børn og 
voksne, og deltagerne kan 
vælge at gå 5 eller 10 km. 
Alle der gennemfører mar
chen får en erindringsme
dalje, hvor motivet er et 
vandbærende barn.

March-udvalget er gerne til 
tjeneste med yderligere in
formation om startsteder. 
Adressen er: Jernbanegade 7, 
6650 Brørup, tlf. 75 38 12.


